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§ 1
Godkännande av dagordning

Den utsända dagordningen godkändes.
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§2
Val av justerare och dag för justering

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson
Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden
meddelade att justering sker måndag den 23 mars.
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§3
Förvaltningen informerar

Förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz informerade om
följande:

Dagens sammanträde genomförs under speciella förhållanden med
ett minimerat antal deltagare. Detta på grund av rådande
omständigheter och stadens beslut att i möjligaste mån undvika att
större grupper behöver samlas. Allt för att begränsa smittspridning
av det pågående Coronaviruset.

I anslutning till sammanträdet informerar förvaltningschefen om
daglig beredskap och planering för den sociala sektorn med
anledning av Coronaviruset dels inom förvaltningen dels i staden.

Nämnden tackade för informationen.
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§4
Nämndens frågor till förvaltningen

Inget för dagen.
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§5
En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för
rehabilitering
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/197
Dnr 1.7.1-133/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande
som svar till kommunstyrelsen på remiss om en begriplig
och trygg sjukförsäkring med plats för rehabilitering (SOU
2020:6)

Ärendet
Kommunstyrelsen har till socialnämnden för yttrande remitterarat
En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för rehabilitering
(SOU 2020:6) som är ett delbetänkande av utredningen En trygg
sjukförsäkring med människan i centrum. I delbetänkandet
redovisas uppdraget att analysera begreppet normalt förekommande
arbete i sjukförsäkringen samt vilka fysiska och mentala förmågor
som kan krävas för att en person ska kunna hänvisas till ett på
arbetsmarknaden förekommande arbete. Utöver
analysen har utredningen även lämnat förslag på
författnmgsändringar. Förvaltningen ställer sig positiv till
utredningens förslag och tror att de kommer att bidra till en
begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för rehabilitering.
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som
svar till kommunstyrelsen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 13 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§6
ldeburen välfärd, offentligt partnerskap (SOU 2019:56)
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/65
Dnr 1.7.1- 15/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande

som svar till kommunstyrelsen på remiss om Ideburen
välfärd, offentligt partnerskap (SOU 2019:56)

2. Paragrafen justeras omedelbart

Ärendet
I utredningen "Ideburen välfärd" läggs en rad förslag för att
underlätta för ideburna organisationer att bidra till den offentligt
finansierade välfärden. Förvaltningen ställer sig positiv till den
föreslagna definitionen av ideburna aktörer i välfärden och
införandet av ett register över dessa. Förvaltningen anser att den
definition av ideburna offentliga partnerskap (IOP) som utredningen
föreslår är rimlig och i linje med Stockholms stads riktlinjer för
IOP. Vidare bedömer förvaltningen att vägledningen för att ingå
IOP som utredningen presenterar i huvudsak är bra och användbar.
Den 1 januari 2019 trädde nya regler i lagen (2016: 1145) om
offentlig upphandling (LOU) i kraft. Förvaltningen är positiv till
förslaget att ytterligare utöka möjligheterna att reservera kontrakt
till ideburna aktörer för sociala tjänster, förutsatt att det bidrar till att
förverkliga den sociala målsättningen med tjänsten och leder till
budgetmässig effektivitet. Förvaltningens bedömning är dock att de
rättsliga konsekvenserna behöver fortsatt utredas och utmynna i en
tydlig vägledning för kommuner och andra aktörer. Förvaltningen
anser att utredningens förslag sammantaget går i rätt riktning och
föreslår att nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som
svar till kommunstyrelsen.

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat
den 20 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§7
Inför metoden GVI mot vapenvåldet - motion (Fi)
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/631
Dm 1.7.1-132/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande
som svar på remiss från kommunstyrelsen avseende motion
från (Fi) om införande av metoden GVI mot vapenvåld.

Ärendet
Sissela Nordling Blanco och Anna Rantala Bonnier (Fi) har i en
motion till kommunfullmäktige framställt ett förslag om att staden
ska införa metoden Group Violence Intervention (GVI).
Socialförvaltningen delar motionärernas uppfattning om att det är
viktigt att staden ska arbeta mot det grova vapenvåldet och
dödsskjutningarna som sker i staden. Staden erbjuder idag stöd och
hjälp till den som vill bort från ett våldsamt och kriminellt liv bland
annat i form av sociala insatsgrupper (SIG), avhopparverksamhet
och medling mellan gärningsman och offer. Sedan oktober 2019
pågår dessutom ett från stadsledningskontoret samordnat
pilotprojekt i Järvaområdet med förstärkt samarbete mellan
socialtjänst, polis och kriminalvård i syfte att minska det dödliga
våldet. Stockholms stad framhåller vikten av att använda sig av
evidensbaserade metoder så långt det är möjligt. I nuläget gör
Malmö högskola på uppdrag av BRÅ en utvärdering av metoden
"Sluta skjut" vars strategi bygger på den amerikanska modellen
GVI. Förvaltningens bedömning är att ett beslut om ett eventuellt
införande av GVI bör avvaktas fram till dess att utvärderingen av
metoden i en svensk kontext är klar. Förvaltningen föreslår att
socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på
remiss avseende motion om att införa metoden GVI mot
vapenvåldet.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 11 februari 2020.

Beslutsordning r

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och ,-.,0-
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. ~
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Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamoten Mariana Moreira Duarte
(MP), tjänstgörande ersättarna Natalia Ringblom, Greta Eulau båda
(M), tjänstgörande ersättaren Emma Blomdahl Wahlberg (C) yrkade
bifall till förvaltningens förslag till beslut.
Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), tjänstgörande ersättaren
Anna Rantala Bonnier (Fi) yrkade bifall till eget förslag till beslut.

Reservation
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V),
tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) reserverade sig
mot beslutet till förmån för det egna förslaget;
"Socialnämnden beslutar följande:

att bifalla motionen
att därutöver anföra följande:

De senaste åren har antalet skjutningar i Stockholm ökat drastiskt.
Många gånger är både förövare och offer unga män som rör sig i
kriminella miljöer, men som samhället med befintliga insatser inte
lyckats att nå.

Därför anser vi att Stockholms stad skyndsamt bör besluta om att
pröva metoden "sluta skjut" som kommer från den amerikanska
modellen Group Violence Intervention (GVI) och haft mycket gott
resultat på de platser i USA där den prövats.

Vi välkomnar att socialförvaltningen delar vår uppfattning att det är
viktigt att arbeta med frågan om vapenvåldet, men tycker att det är
oroväckande att man anser att behovet i
nuläget bäst tillgodoses inom ramen för de insatser och åtgärder
som staden erbjuder via befintliga verksamheter. I dagsläget saknar
också oppositionen kunskap om vad förvaltningen syftar till när de
skriver om "pilotprojektet i Järva" som ska pågå då detta ej
redovisats socialnämnden vad detta är för pilotprojekt.

Det borde, om inte annat med bakgrund av den senaste tidens
skjutningar där bland annat en 14 åring blev skadad, vara tydligt att
befintliga verksamheter inte räcker till.
Dessutom ställer vi oss frågande till hänvisningen till vikten av
evidensbaserade metoder som ett skäl att inte påbörja ett försök att

'

~rinföra GVI. Självklart är det viktigt med evidensbaserade metoder, \t ~
men bristen på evidens har inte hindrat när det har handlat om att
införa t.ex. obligatoriska orossamtal för unga som begått brott.

Vi hoppas att den grönblå majoriteten inser allvaret i situationen
och bifaller motionen om att, likt Malmö, pröva en ny metod mot
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vapenvåldet med inspiration från den amerikanska modellen Group
Violence Intervention"

(
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§8
Försök med fri ledsagning - motion (V)
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1457
Dnr 1.7.1-655/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som
svar till kommunstyrelsen på motion från (V) om försök med fri
ledsagning.

Ärendet
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion om
försök med fri ledsagning som lämnats in av representanter från
Vänsterpartiet. I motionen beskrivs insatsen
ledsagarservice/ledsagning som en viktig insats för att personer med
funktionsnedsättning ska kunna leva ett fritt och självständigt liv.
Motionärerna beskriver att många upplever det svårt att få tiden för
ledsagning att räcka till och att det råder variationer mellan
stadsdelsnämnderna. Yrkandet i motionen är att Stockholms stad
inför fri ledsagning på prov, även kallat Laholmsmodellen för att
sedan utvärdera försöket och dra lärdomar inför ett permanent
införande i staden senast 2022. Då en utredning kommer att
genomföras i hur Laholmsmodellen och dess ekonomiska effekter
av fri ledsagning skulle se ut i staden anser förvaltningen att man
bör avvakta utredningen inför ett ställningstagande om staden ska
införa modellen. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner
tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 27 januari 2020.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.

Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamoten Mariana Moreira Duarte
(MP), tjänstgörande ersättarna Natalia Ringblom, Greta Eulau båda
(M), tjänstgörande ersättaren Emma Blomdahl Wahlberg (C) yrkade
bifall till förvaltningens förslag till beslut.

f
'
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Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), tjänstgörande ersättaren
Anna Rantala Bonnier (Fi) yrkade bifall till eget förslag till beslut.

Reservation
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V),
tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) reserverade sig
mot beslutet till förmån för det egna förslaget;
" att avslå förvaltningens förslag till beslut

att bifalla motionen
att därutöver anföra följande:

Det är välkommet att staden har fattat beslut om att utreda
effekterna av ett införande av den s.k. Laholmsmodellen för
ledsagning och ledsagarservice. Vänsterpartiet anser dock att ett
införande av modellen kan genomföras redan i dagsläget.

För många personer med funktionsvariation är
ledsagarservice/ledsagning en viktig insats för att kunna leva ett fritt
och självständigt liv. Det handlar om rätten att kunna leva ett liv
som andra och är en viktig insats, som inte heller är en särskild stor
del av stadens budget, men för individer kan insatsen vara
livsviktig.

I Stockholm gjordes riktlinjerna för ledsagarservice/ledsagning om
förra mandatperioden i syfte att göra den mer flexibel för brukarna
och tydliggöra rätten till insatsen för personer över 65 år. Vi skulle
nu önska att staden tar ytterligare ett steg framåt.

Många upplever det svårt att få de timmars ledsagning man behöver
beviljade samt att det är en stor administration och byråkrati runt
insatsen. Det är också variationer mellan stadsdelsnämnderna som
tyder på att likställigheten brister.
Dessutom har stadens trafiksituation förvärrats de senaste åren till
följd av bland annat elsparkcyklar som ligger slängda runt om i
staden och som försvårar ytterligare för t.ex. synskadade att röra sig
på offentliga platser.

Laholms kommun gjorde med hjälp av SKL (Sveriges Kommuner __
och Landsting) ett försök med fri ledsagning i kommunen efter
klagomål från brukare och anhöriga. Istället för att möta klagomålenf
med ökad kontroll gick kommunen mot en mer tillitsbaserad ~
välfärd. ·
Utvärderingar efter försöket har visat att detta inte genererar ökade
kostnader utan snarare är kostnadsbesparande för en kommun pga.
minskad byråkrati.
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Biståndshandläggama kunde fokusera på utvärdering av insatsens
mål istället för att kontrollera utförda timmar. Framförallt upplevde
brukarna en större frihet och makt att själv kunna styra över sitt
liv."
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§9
Egen tävlingsklass för stöd och service till personer med
funktionsnedsättning i stadens kvalitetsutmärkelse, motion (V)
Dnr 1.7.1-653/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande
som svar till kommunstyrelsen på motion från (V) om en
egen tävlingsklass för stöd och service till personer med
funktionsnedsättning i stadens kvalitetsutmärkelse.

Ärendet
I motionen från Vänsterpartiet beskriver Clara Lindblom och
Alexandra Mattsson Åkerström att det är dags att lyfta fram stöd
och service till personer med funktionsnedsättning som en egen
tävlingsklass i kvalitetsutmärkelsen. Clara Lindblom och Alexandra
Mattsson Åkerström beskriver att verksamhetsområdet
funktionsnedsättning riskerar att hamna i skuggan av den övriga
socialtjänsten i nuvarande tävlingskategori, Socialtjänst samt stöd
till personer med funktionsnedsättning. Förvaltningen föreslår att
nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till
kommunstyrelsen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 4 mars 2020.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.

Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamoten Mariana Moreira Duarte
(MP), tjänstgörande ersättarna Natalia Ringblom, Greta Eulau båda
(M), tjänstgörande ersättaren Emma Blomdahl Wahlberg (C) yrkade
bifall till förvaltningens förslag till beslut.
Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten
Hammar (S) tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi)
yrkade bifall till eget förslag till beslut.

ef
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Reservation
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten
Lotten Hammar (S) tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier
(Fi) reserverade sig
mot beslutet till förmån för det egna förslaget;
" 1 Motion om en egen tävlingsklass för Stöd och service till
personer med funktionsnedsättning i stadens Kvalitetsutmärkelse av
Clara Lindblom och Alexandra Mattsson Åkerström (V) bifalls
2.Därutöver anförs följande
Kvalitetsutmärkelsen delas årligen ut av Stockholms stad för att
stimulera och uppmuntra verksamheterna att utveckla sin kvalitet
och öka servicen och nyttan för stockholmarna. Deltagandet skapar
engagemang hos medarbetarna och ger verksamheterna möjligheter
att på ett strukturerat sätt få hjälp att genomlysa och utveckla sin
verksamhet. Vi anser att det nu är dags att lyfta fram
verksamhetsområdet "Stöd och service tillpersoner med
funktionsnedsättning" som en egen tävlingsklass i
Kvalitetsutmärkelsen. Det är ett område som i många sammanhang
hamnar i skuggan av den övriga socialtjänsten samtidigt som
området har ett stort antal medarbetare. På många sätt skiljer sig
också arbetet inom funktionsnedsättning med andra områden inom
socialtjänsten. Förhoppningen är att fler mom området
funktionsnedsättning skulle söka om att delta och inte färre och
anser att motionen ska bifallas. "
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§ 10
Beslut om utbetalning av tidsbegränsat bidrag till föreningen
Dianova Sverige
Dm 8.1.1-370/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden beslutar att betala ut 150 000 kronor i
tidsbegränsat bidrag till föreningen Dianova Sverige för
perioden 1 april till och med 30 september 2020.

Ärendet
Organisations- och föreningsutskottet (OFU) beviljade föreningen
Dianova Sverige ett tidsbegränsat bidrag på 150 000 kronor på
sammanträdet den 17 december 2019. Bidraget beviljades för
projektet "Steget" under perioden 1 oktober 2019 till och med
31 mars 2020. Projektets målgrupp är ensamkommande och
nyanlända ungdomar med risk- och missbruk av droger. OFU
beslutade även att ett nytt beslut behöver tas för andra halvåret av
projektet. Som underlag för ett nytt beslut skulle föreningen skicka
in ett underlag som beskriver hur arbetet med målgruppen hittills
har utvecklats och vilka resultat som uppnåtts. Förvaltningen
föreslår att nämnden godkänner en utbetalning av 150 000 kronor
till föreningen Dianova.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 27 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§ 11
Tillsynsplan för tobak, receptfria läkemedel och folköl 2020
Dm 3.5.1-126/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner tillsynsplan för tobak, receptfria
läkemedel och folköl 2020

Ärendet
En tillsynsplan för tillsyn av tobak- och folköl ska upprättas årligen
enligt Stockholms stads riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn samt
för kontroll av vissa receptfria läkemedel. Socialnämnden ansvarar
för tillsyn av de försäljningsställen som inte har en fast placering i
staden. I övrigt är det stadsdelsnämnderna som ansvarar för tillsyn
av tobak, folköl samt elektroniska cigaretter och
påfyllnadsbehållare. Då det sedan 1 juli 2019 är tillståndspliktigt att
sälja tobak och socialnämnden ansvarar för detta utför
socialnämnden även den inre tillsynen över tobakstillståndshavarna
samt genomför utredningsbesök vid behov. Socialnämnden har ett
pågående budgetuppdrag att utreda vilken nämnd som ska ansvara
för den yttre tobakstillsynen samt tillsynen över folköl,
tillsynsplanen får därför betraktas som preliminär.
Socialförvaltningen ansvarar också för kontroll av vissa receptfria
läkemedel och i planen redogörs också för förvaltningens arbete
med kontrollköp under år 2020. Förvaltningen föreslår att nämnden
godkänner förslag till tillsynsplan för tobak m.m.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 7 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

,r
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§ 12
Tillsynsplan för serveringstillstånd 2020
Dnr 1.3.1-114/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner tillsynsplan för

serveringstillstånd avseende år 2020
2. Tillsynsplanen översänds till Länsstyrelsen i Stockholms län

Ärendet
Av 9 kap 2 § tredje stycket alkohollagen framgår att kommunen ska
upprätta en tillsynsplan som ska överlämnas till länsstyrelsen.
Av förarbetena framgår att syftet med att upprätta en tillsynsplan är
att öka förutsättningarna för att tillsynsverksamheten fungerar på ett
effektivt sätt över hela landet, ge mindre utrymme för utebliven
eller otillräcklig tillsyn och att bidra till ökad kostnadseffektivitet.
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tillsynsplan för
serveringstillstånd i Stockholms stad år 2020.

Socialförvaltnmgen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 7 februari 2020.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.
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Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamoten Mariana Moreira Duarte
(MP), tjänstgörande ersättarna Natalia Ringblom, Greta Eulau båda
(M), tjänstgörande ersättaren Emma Blomdahl Wahlberg (C) yrkade
bifall till förvaltningens förslag till beslut.
Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten
Hammar (S) tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi)
yrkade bifall till eget förslag till beslut.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.

Reservation
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten
Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier
(Fi) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget;

" - Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut
med följande tillägg
Socialnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att i
samband med tillsynsgivning även beakta
tillgänglighetsaspekten i den mån detta är möjligt samt
kontrollera detta i samband med tillsynsbesök

Personer med nedsatt rörelseförmåga, syn- och/eller
hörselnedsättning kan i vissa lägen uppleva sig diskriminerade när
de vistas i krogmiljö.

Det kan handla om att stängas ute från lokaler p.g.a. bristande fysisk
tillgänglighet, där det helt enkelt inte går att komma in men även
gälla frångänglighet, som innebär att det av olika anledning inte går
att ta sig ut genom huvud- eller nödutgångar vid en eventuell
nödsituation.
Det kan även gälla att man riskerar att bli betraktad som berusad
eller på annat sätt påverkad, p.g.a. ens sätt att röra sig eller tala, och
därmed nekas tillträde eller bli avvisad väl inne på lokalen.

Allt detta kan i många fall undvikas genom kunskapsspridning
bland såväl tillståndshavare och serveringspersonal, som bland
entrevärdar eller annan säkerhetspersonal.

(
Trafikkontoret har regler gällande tillgängligheten för de
uteserveringar som ligger under deras ansvar, såväl som för
sommargågator och s.k. "satellitserveringar".
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Även Tillståndsenheten bör i sitt framtida arbete kunna få i uppdrag
att utveckla en del i sin bedömning av utskänkningsställen som
gäller till- och frångänglighet, samt bemötande av personer med
olika slags funktionsnedsättning, för att säkerställa att
diskriminermgslagen efterföljs och se till att fler stockholmare får
tillgång till mer av sin stad."
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§ 13
Patientsäkerhetsberättelse LSS-hälsan 2019
Dm 1.4.1-106/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner LSS-hälsans

patientsäkerhetsberättelse för 2019
2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom.

Ärendet
Socialförvaltningen, avdelningen för stadsövergripande sociala
frågor, enheten för hälso-och sjukvårdsåtgärder LSS-hälsan,
ansvarar för kommunal hälso- och sjukvård inom bostäder med
särskild service och daglig verksamhet utifrån Lagen om stöd och
service till vissa funktionshindrade (LSS) enligt 9:9 och 9:8 och
daglig verksamhet enligt 9:10. Verksamheten har under 2019
fördjupat arbetet inom ett antal fokusområden och fortsatt arbetet
med att trygga och systematisera patientsäkerhetsarbetet.
Under 2019 har LSS-hälsan arbetat intensivt med målet att fördjupa
arbetet med patientsäkerhetsprocessema avvikelsehantering,
delegering, läkemedelshantering, dokumentation och planering av
vårdåtgärder, hälsoplaner, samt kommunikation och
informationsåtgärder. Målet har under året varit att göra dessa
processer säkrare och trygga patientsäkerheten inom respektive
område. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner
patientsäkerhetsberättelsen för LSS-hälsan.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 17 januari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§14
Patientsäkerhetsberättelse för Gamlebo år 2019
Dnr 1.4.1-154/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden lägger patientsäkerhetsberättelsen för
Gamlebo 2019 till handlingarna.

Ärendet
Enligt patientsäkerhetslagen (2010:659) 3 kap. 10 § ska vårdgivaren
senast den första mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse
som ska hållas tillgänglig för den som önskar ta del av den.
Gamlebo är ett särskilt boende för hemlösa äldre med
missbruksproblematik och eller psykiska besvär. Då det vid
Gamlebo utförs hälso- och sjukvårdsinsatser lyder verksamheten
under Hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) och bestämmelserna om
patientsäkerhetsberättelse skall tillämpas.
Patientsäkerhetsberättelse, samt sammanställning av
avvikelsestatistik biläggs ärendet. Förvaltningen föreslår att
nämnden lägger patientsäkerhetsberättelsen för Gamlebo 2019 till
handlingarna.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 19 februari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§15
Fullmakt i mål och ärenden enligt lag (1988:870) om vård av
missbrukare i vissa fall, LVM i förvaltningsrätten i Stockholm
och i Kammarrätten i Stockholm
Dnr 1.2.2-165/2020

Socialnämndens beslut
1 Socialnämnden förnyar fullmakten i mål och ärenden enligt

LVM på så sätt att enhetschef Jessica Hellberg och
biträdande enhetschef Louise Östgren, var för sig såsom
ombud, samt den någon av dem förordnar i sitt ställe, får
företräda socialnämnden i Förvaltningsrätten i Stockholm
och Kammarrätten i Stockholm.

2. Paragrafen justeras omedelbart

Ärendet
Inom enheten för hemlösa handläggs ärenden enligt lag om vård av
missbrukare i vissa fall (LVM). Enhetschef och bitr. enhetschef
behöver fullmakt för att företräda socialnämnden vid förhandlingar
i domstol i LVM-mål samt möjlighet att transportera fullmakten till
annan så att processer kan fullföljas utan hinder av eventuell
frånvaro av de tjänstepersoner som utsetts.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 18 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.



H StockholmsV stad
Socialnämnden

Protokoll
2020-03-17

§ 16
Redogörelse för fortsatt implementering av riktlinjer och
modellen för ledsagning och ledsagarservice
Dnr 3.1.1-111/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens redogörelse
avseende spridning av kunskap om de nya riktlinjerna för
modellen för ledsagning och ledsagarservice, bland brukare,
utförare och beställare.

Ärendet
I december 2019 godkände socialnämnden förvaltningens rapport
om utvärdering av riktlinjer samt nya modellen för ledsagning och
ledsagarservice. I utvärderingen framkom bland annat att kännedom
om de reviderade riktlinjerna samt den modell som de omfattar är
något låg. Socialförvaltningen har fått i uppdrag av socialnämnden
att återkomma med en redogörelse för hur förvaltningen avser att
sprida kunskap om de nya riktlinjerna bland brukare, utförare och
beställare. I tjänsteutlåtandet redogörs för aktiviteter som ska
genomföras. Arbetet kommer att ske inom ramen för
budgetuppdraget att intensifiera implementeringen av de reviderade
riktlinjerna för ledsagning och ledsagarservice och prioritera ökad
likvärdighet mellan stadsdelsnämnderna. Förvaltningen föreslår att
nämnden godkänner redogörelsen avseende spridning av kunskapen
om de nya riktlinjerna bland brukare, utförare och beställare.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 4 mars 2020

Beslutsordning
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut.
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§ 17
Redovisning av Stadsmissionens och Ny gemenskaps projekt
Fadderhem/Trygga boende samt Nya Rum under 2019
Dnr 8.1.1-590/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande
som redovisning av projekten Fadderhem/Trygga boenden
samt Nya rum under 2019.

Ärendet
Den 11 december 2018 beslutade socialnämnden att bevilja medel
till Stockholms stadsmission för projekt Fadderhem/Trygga boende
samt till Ny Gemenskap för projekt Nya Rum under perioden 2019-
01-01 till 2019-12-31. Målgruppen för projekten var unga vuxna
som fått ett beviljat tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt den så
kallade nya gymnasielagen. Det övergripande syftet med projekten
har varit att stötta målgruppen dels med olika boendelösningar och
dels med att tillhandahålla olika former av socialt stöd.
Förvaltningen bedömer att måluppfyllelsen i Stadsmissionens och
Ny gemenskaps projekt har varit god samt att projekten har bidragit
till att öka förutsättningarna för målgruppen att etablera sig i
samhället bland annat genom de boendelösningar som
tillhandahållits samt de informations- och stödinsatser som har
erbjudits. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner
redovisningen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 18 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.

Särskilt uttalande
Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD)
" Bostadsbristen i Stockholm har gjort det svårt för unga att flytta
hemifrån. Därför är det mycket anmärkningsvärt att majoriteten ger
ensamkommande personer utan svenskt medborgarskap fördelar
som unga stockholmare endast kan drömma om. Vi vill också 1\,1'
understryka att man gör detta utan att lagen kräver det, vilket bidrar ~'\
till splittringar i samhället.
Vidare brukar jämställdhetsanalyser alltid utföras i dessa ärenden.
Vi vet att de ensamkommande nästan uteslutande består av män.
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Det är därför angeläget att ställa frågan varför ingen
jämställdhetsanalys görs i detta fall".
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§ 18
Projekt Modernisering av sociala system
Socialnämndens uppdrag inom ramen för Stockholms stads projekt
Modernisering av sociala system
Dm 3.1.1-12/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner redovisning av uppdrag inom

ramen för Stockholms stads projekt Modernisering av
sociala system

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till berörda
förvaltningar för kännedom

Ärendet
Stadens verksamhetsstöd för socialtjänst och kommunal hälso- och
sjukvård behöver moderniseras. I december 2016 tog därför
kommunfullmäktige beslut att byta ut nuvarande system mot nya
digitala stöd Staden har upphandlat ett verktyg som stöttar moderna
arbetssätt och som möjliggör ständiga förbättringar. Arbetet bedrivs
i projektform. Projektet leds, styrs och finansieras av
stadsledningskontoret. Socialförvaltningen har deltagit i projektet
sedan det startade och bemannar idag en rad olika roller. Sedan
2019 har socialförvaltningen tagit en mer aktiv roll genom att
bemanna fler nyckelfunktioner. Förvaltningen föreslår också att en
långsiktig plan tas fram om hur socialtjänstens arbetsprocesser kan
förbättras i förhållande till de nya digitala stöden. Förvaltningen
föreslår att nämnden godkänner redovisning av projekt
Modernisering av sociala system.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 19 februari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§ 19

Månadsrapport för februari 2020
Dnr 1.3 1-501/2019

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner månadsrapport för februari 2020
2. Socialnämnden ger förvaltningschefen delegation att fördela

de statliga medel som Stockholms stad tilldelats, 28,3 mnkr,
inom ramen för Uppdragpsykisk hälsaför 2020

Ärendet
Prognosen baseras på utfallet per 29 februari samt utifrån dialog
med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.
Nämnden redovisar totalt en prognos som är i balans med budget
efter begärda budgetjusteringar och återredovisning av medel för
nyanlända till kommunstyrelsen. Nämnden prognostiserar att
återredovisa 30,2 mnkr för nyanlända till kommunstyrelsen. De
flesta enheter har en ekonomi i balans med budget.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 6 mars 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.

{
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§ 19.1
Fyllnadsval till Socialnämndens Individutskott
Dnr 1.2.1-828/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden utser Matilda Vigedal (V) till ledamot i
Socialnämndens Individutskott för återstående del av år 2020.

Ärendet
Socialnämnden har för år 2020 valt fem ledamöter och tre ersättare
till Socialnämndens individutskott. En av ledamöterna Maria
Ljuslin (V) har avsagt sig uppdraget i nämnden och därmed har en
vakans uppstått. Förvaltningen föreslår att nämnden utser en ny
ledamot istället.

Socialnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat
den 16 mars 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§ 20
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad
Remiss från kommunstyrelsen KS 2020/299
Dnr 1. 7.1-164/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som
svar till kommunstyrelsen på remiss om Reglering av EBO
asylsökande inom Stockholms stad.

Ärendet
I regeringens proposition (2019/20: 10) Ett socialt hållbart eget
boendeför asylsökande föreslås att asylsökandes möjligheter att bo
i eget boende (EBO) ska begränsas i vissa områden. Förslaget
innebär att om en asylsökande på egen hand ordnar bostad i ett
område med socioekonomiska utmaningar, ska han eller hon som
huvudregel inte ha rätt till dagersättning eller särskilt bidrag enligt
lagen om mottagande av asylsökande m.fl. Stockholms stad har
utifrån den socioekonomiska tyngden i ett område (baserat på
arbetslöshet, utbildningsgrad, inkomster och utländsk bakgrund)
identifierat 15 områden. Dessa områden finns inom stadsdelarna
Tensta, Rinkeby, Husby och Skärholmen. I ärendet föreslås att
dessa områden anmäls till migrationsverket i syfte att minska
andelen EBO som väljer att bosätta sig där. Förvaltningen anser att
det är angeläget att arbeta för ökad integration och att användningen
av de nya reglerna, genom att anmäla vissa områden till
Migrationsverket är ett sätt att arbeta mot detta mål. Förvaltningen
delar även uppfattningen att staden noga bör följa utvecklingen och
vid behov justera förslaget. Förvaltningen föreslår att nämnden
godkänner tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen.

Socialnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat
den 24 februari 2020.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.
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Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamoten Mariana Moreira Duarte
(MP), tjänstgörande ersättarna Natalia Ringblom, Greta Eulau båda
(M), tjänstgörande ersättaren Emma Blomdahl Wahlberg (C) yrkade
bifall till förvaltningens förslag till beslut.
Ledamoten Lotten Hammar (S) yrkade bifall till eget förslag till
beslut.
Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) yrkade bifall till
eget förslag till beslut.

Reservation
Ledamoten Lotten Hammar (S) reserverade sig mot beslutet till
förmån för det egna förslaget;
"Förvaltningens förslag till remissvar godkänns delvis
Stadsdelarna Tensta, Rmkeby, Husby och Skärholmen anmäls till
Migrationsverket som begränsade områden för asylsökande att
bosätta sig på egen hand.
Därutöver anföra följande

Det är en mänsklig rättighet att söka skydd undan krig och
förföljelse och det är vårt ansvar att hjälpa människor som är i
behov av skydd. För en ansvarsfull integration är det av stor vikt att
samhället arbetar för att de som beviljas skydd snabbt ska kunna
komma in i samhället. Genom att skapa förutsättningar och tidigt
sätta in verktyg och insatser får människor möjlighet att snabbt
etablera sig. I skolan och arbetslivet, i föreningslivet och i samhället
i stort. Vi menar att ett bra mottagande utgår ifrån den enskildes
behov och vad som är bäst för den enskildes möjlighet att delta i
samhällets olika delar.

1994 inför den borgerliga regeringen Lagen om eget boende (EBO)
som innebär att asylsökande kan välja bort Migrationsverkets
anläggningsboende för att flytta till och bosätta sig i ett eget ordnat
boende. Konsekvenserna av lagstiftningen som infördes har lett till
att mottagande av asylsökande har varit skevt fördelat i landet under
många år. Där några kommuner och vissa stadsdelar inom en
kommun har haft en stor andel asylsökande medan andra kommuner
inte haft några asylsökande bosatta. Vi socialdemokrater har varit

'skeptiska till EBO eftersom vi ser att asylsökande som ordnar eget
boende ofta bosätter sig i områden som tampas med bland annat ~
trångboddhet, hög arbetslöshet, låg utbildningsnivåer och låga ("\
inkomster. Systemet med EBO har inte gynnat integrationen utan
tvärtom, ojämlikheten har istället förstärkts i några områden. Att
lagen om eget boende begränsas och att kommunerna får större
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rådighet samspelar väl med bosättningslagen som säkerställer att
alla kommuner tar emot nyanlända.

Stadsledningskontorets förslag på områden som ska undantas för
asylsökande att bosätta sig på egen hand grundar sig på fyra
variabler som visar hur den socioekonomiska tyngden ser ut
avseende arbetslöshet, utbildningsgrad, inkomster och utländsk
bakgrund. Vid samkörning av de fyra variabler har man identifierat
15 områden i fyra stadsdelar som utmärker sig. Det är bra att
variablerna som har använts kommer från öppen data och hur
verkligheten ser ut i Stockholm. Det är också viktigt att det är lätt
att begripa varför begränsningarna finns.

Vi saknar däremot en viktig variabel som tydligt illustrerar var det
kan finns socioekonomiska utmaningar. Trångboddhet har oerhört
negativa effekter på människors mående. För barn som växer upp i
trångboddhet innebär trångboddhet att de inte kan läsa läxor i lugn
och ro och inte heller kan vänner komma över för att leka. Barnen
hänvisas till offentliga utrymmen för läxläsning och socialt
umgänge. Trångboddheten innebär också begränsningar för den
personliga integriteten, vilket i sin tur är negativt för människors
hälsa. Vi vet utifrån myndigheters rapporter och Skillnadernas
Stockholm, rapporten som stadens hållbarhetskommission tog fram,
att trångboddheten samspelar med de andra variablerna som visar
på socioekonomiska segregationen i vår stad.

Mottagandet av asylsökande är primärt ett statligt åtagande och ska
så förbli. Men för att mottagande ska bli bra är det viktigt att
kommunerna ges goda planeringsförutsättningar för att säkerställa
ett socialt hållbart mottagande för individen. Om staden ska kunna
lägga en god grund för att nyanlända (asylsökande som beviljats
uppehållstånd) snabbt ska kunna etablera sig och inte hamna i
segregation är det avgörande att arbetet kan påbörjas redan när de är
asylsökande. Att börja sin tid i Stockholm som trångbodd i ett
område som tampas med arbetslöshet, låga skolresultat och andra
utmaningar är ingen bra start för någon som har kommit till Sverige.
Därför önskar vi att trångboddhet tillförs som en variabel.

I förslaget för vilka områden i Stockholm som ska undantas för ,._
asylsökande att bosätta sig på egen hand har inte hela stadsdelar K\)-...r-
ingått i begränsningen utan avgränsningen sträcker sig till områden \'
inom stadsdelarna. Vilket innebär att asylsökande kan hamna i en
situation där samhället genom Migrationsverket meddelar att de får
bo i ett eget ordnat boende på ena gatan men däremot inte på gatan
bredvid. Trots att gatorna ligger i samma stadsdel. Vi menar att det
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inte är på något logiskt att staden väljer att begränsa vissa delar av
en stadsdel istället för hela stadsdelen. Det inte går att garantera att
informationen som ges till asylsökande är tillräckligt tydlig och
risken för att förvirring uppstår är stor. Vilket riskerar att leda till att
stadsdelsförvaltningarna tvingas i större utsträckning att handlägga
frågor som är Migrationsvaret ansvar att besvara och hantera.
Därför föreslår vi att hela stadsdelarna ska anmälas som begränsade
områden för asylsökande att ordna eget boende i.

Genom en aktiv politik kan segregationen brytas och jämlikheten
öka. I vår stad ska alla kunna växa och förverkliga sina drömmar. I
nära samverkan med myndigheter, näringslivet och föreningslivet
skapar vi tillsammans goda förutsättningar för ett Stockholm för
alla. "

Reservation
Tjänstgörande ersättaren Mads Lundgaard (SD) reserverade sig mot
beslutet till förmån för det egna förslaget;
"Att delvis bifalla förslaget
Därutöver vill vi anföra följande:

Socialnämnden har på remiss mottagit möjligheten att yttra sig
gällande anmälan av kommunområden till undantag av den nya
EBO-lagstiftningen som träder i kraft 1 juli 2020.

Vi Sverigedemokrater ser positivt på att dagersättning och särskilt
bidrag utgår vid nyanländas flytt till områden med socioekonomiska
utmaningar. Genom att stoppa inflödet av nya personer som
behöver integreras, kan segregationen stävjas.

Vi ställer oss dock frågande kring varför man ämnar anmäla en del
av Stockholms Stads utsatta områden för detta undantag. Istället bör
samtliga områden som på sikt riskerar få en förvärrad situation,
inkluderas. Vi anser att utgångspunkten för undantag i EBO
lagstiftningen ska grunda sig i rapporten "Kriminell påverkan i
lokalsamhället - En lägesbild för utvecklingen i utsatta områden"
(2019, Nationella operativa avdelningen). Därför bör Stockholms
Stad anmäla följande områden till undantag:

Husby
Rinkeby/Tensta
Älvsjö/Solberga
Bredäng
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Hagsätra/Rågsved
Hässelby/Vällingby
Vårberg
Östberga

Att enbart fokusera på områden som betecknas som särskilt utsatta
och utelämna utsatta områden innebär en förvärrad situation i
områden som idag klassas som utsatta områden. På sikt riskerar
därför de områden som idag klassas som utsatta inom en nära
framtid bli klassade som särskilt utsatta.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna
Att: även områden som betecknas som utsatta omfattas av
undantaget i EBO-lagen."

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V),
tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi)
"Genom en förändring i lagen (1994:137) om mottagande av
asylsökande (LMA) som trädde i kraft 1 jan 2020 ges kommuner
möjlighet att undanta vissa områden för asylsökande att bosätta sig
i. Förändringen innebär också att asylsökande, som flyttar till eget
boende i vissa områden med socioekonomiska utmaningar, som
huvudregel inte får rätt till dagersättning, under förutsättning att
kommunen anmält området till Migrationsverket. Syftet med
förslaget är att asylsökande i fler fall än i dag ska välja att bo i
områden där det finns förutsättningar för ett socialt hållbart
mottagande och att de negativa sociala konsekvenserna av
asylsökandes eget boende ska minska.

Vänsterpartiet blundar inte för att Eget boende (EBO) har medfört
problem och att förändringar kan vara nödvändiga. Effekter som
EBO medfört är trångboddhet och att i vissa fall kvinnor som bor
inom EBO har en tendens att i lägre utsträckning delta i
svenskundervisning eller annan sysselsättning än kvinnor som bor
på Anläggningsboende (ABO) under asyltiden. På längre sikt
riskerar det att påverka förutsättningarna för en snabbare etablering
i arbets- och samhällslivet. Migrationsverket har också ett ansvar
att se till att utsatta grupper får det skydd de behöver på
anläggningen, vilket kan skapa förutsättningar för att tidigt
upptäcka förekomst av våld mot kvinnor och barn.
Flera som väljer EBO riskerar att stå utanför samhällets
etableringsinsatser då de inte får samma koppling till kommunens
insatser som om de sedan kommer via ABO. Det kan handla om
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samhällsvägledning, att länka till förskola och skola, samt att
uppmärksamma behov av stöd hos nyanlända barn.
Vi vet däremot inte vad de här begränsningarna som förslaget
innebär kommer att ha för effekter för barn som kan tvingas flytta
mellan olika anläggningar eller påverkas av att föräldrarna riskerar
att bli än mer ekonomiskt utsatta, då de även riskerar att förlora sin
ersättning. Vi anser att barnperspektivet bör utredas och belysas i än
högre utsträckning. Vi vet heller inte vilka kostnader det kommer
att innebära för kommunen tex ekonomisk nödhjälp om staten drar
sig ur i högre utsträckning även detta skulle behövas utreda
ytterligare- något även förvaltningen påpekar i sitt svar.
Det vi däremot vet genom uppgifter från Migrationsverket är att i
juli 2019, bodde omkring 56 procent i eget boende. Det beror dels
på att många upplever anläggningsboenden som nedbrytande, dels
på att man upplever närheten till släktingar och andra landsmän som
en trygghet och slutligen på att det finns en brist på andra
boendealternativ.
Att många bosätter sig i samma områden beror på att Stockholm är
en segregerad stad och att det är svårt att hitta hyresrätter med
rimlig hyra i alla områden av staden. Detta är en konstaterad
konsekvens av de omfattande ombildningar som genomfördes under
Alliansstyret 2007-2014. Detta visar i sin tur på det stora behovet av
att bygga fler hyresrätter med rimliga hyror över hela staden samt
att inte genomföra några ombildningar av äldre hyresrätter till
bostadsrätter. Det kommer inte att uppstå fler boendemöjligheter i
mer välbeställda kommuner eller stadsdelar i Stockholm bara för att
de asylsökande mister sin dagersättning.

Vi menar därmed att lagändringen inte kommer få de effekter som
man hoppas att den ska ha.
För att uppnå de målen om att skapa förutsättningar för ett social
hållbart mottagande, måste vi i stället arbeta vidare med det
åtgärder som arbetades fram under den förra majoriteten genom
Skillnadernas Stockholm, genom att förstärka socialtjänst, förskola,
skola och öka möjligheterna att nå goda levnadsvillkor. Det handlar
om att arbetsmarknadsinsatser görs för att underlätta vägar till
arbete och självförsörjning och att bostadsbolagen har insatser för
att komma tillrätta med och förhindra otillåtna
andrahandsuthyrningar och minska trångboddhet.
Stadsdelsnämnderna har också de senaste åren, tillsammans med (
andra ansvariga nämnder och bolagsstyrelser, lagt mycket resurser N
på socialt förebyggande åtgärder. \ ~

r

Vi anser att de människor som sökt sig till Sverige undan krig och
förtryck ska ges goda förutsättningar och möjligheter att komma in i
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samhället. Vi tror inte på en politik som domineras av sanktioner
och indragna bidrag för de asylsökande som, i likhet med andra
invånare, vill besluta om sin egen bostadsort, eller bostadsområde. "

r
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§ 21

Anmälningsärenden
A. Förvaltningsgruppens protokoll 2020-03-11
B. Protokoll från funktionshinderrådet 2020-03-12
C. Tjänstemannabeslut
D. Inkomna skrivelser
E. Individutskottets protokoll från sammanträde

2020-02-11, 2020-02-28, 2020-03-13
F. Tillståndsutskottets protokoll från sammanträde

2020-02-12
G. Samlade åtgärder för korrekta utbetalningar från

välfärdssystemet (SOU 2019:59) Dnr 1.7.1-119/2020
(kontorsyttrande på grund av kort remisstid.

Socialnämndens beslut
Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.



R StockholmsV stad
Socialnämnden

Protokoll
2020-03-17

§ 22
Övriga frågor

Socialnämndens beslut
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelsen från (V)
om de familjehemsplacerade barnens situation i staden och
återkomma till nämnden.

Skrivelse till socialnämnden från Vänsterpartiet
Dnr 1.7.2-205/2020

"Vi har alla med fasa kunnat följa fallet med "Lilla hjärtat"
treåringen i Norrköping som avled efter att tingsrätten dömt att
flickan skulle återförenas med det biologiska hemmet och flytta från
familjehemmet där hon bott sedan spädbamstiden. Kontakten med
familjehemmet avbröts i förtid och att de biologiska föräldrarna
undvek socialtjänstens påstötningar. Regeringen lovar nu nya
åtgärder för att förhindra att detta ska hända igen. Detta är ett fall
där konsekvenserna av återförening med biologiska föräldrarna fått
ödesdigra konsekvenser och röster höjs, inte minst inom
socialarbetarkåren, om att mer behöver göras för att sätta barnets
behov av trygghet först.

2018 vårdades i Stockholm stad 2492 barn inom någon form av
dygnet runt-vård, varav 564 barn vårdades med stöd av LVU. Över
500 barn bodde i familjehem. Socialnämnden ska efter tre år i
samma familjehem överväga om det finns skäl att ansöka om
vårdnadsöverflytt. Socialnämnden har en juridisk möjlighet att
överväga detta tidigare, t.ex. om ett barn bott sina första 2,5 år i
samma familjehem från dess att det varit ett spädbarn. Samma år
som ovan (2018) gjordes 21 vårdnadsöverflyttningar och liknande
antal var det året innan, i vissa stadsdelar gjordes ingen sådan
överflyttning.

Vänsterpartiet anser att det kan finnas anledning för staden att se
över hur det här fungerar för familjehemsbarn i vår stad, med syfte
att se om nämnden kan eller bör vidta åtgärder för att förbättra deras
situation och göra deras liv lite tryggare och mer förutsägbar. Det ~. tv'
finns även behov att se över vilka verktyg socialtjänsten har för att \ "
trygga övergången till hemmet för de barn som bort en längre tid i
familjehem. Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor till
förvaltningen:
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Hur många barn finns det i staden idag som placerats i
familjehem sedan späd ålder och bott där under hela sin
levnad? Bedömer förvaltningen att stadsdelsnämnderna i
dessa fall regelmässigt ser över huruvida
vårdandsöverflyttning ska ske och också ansöker om detta
hos tingsrätten? Finns det någon intern kontroll på
stadsdelarnas socialtjänst för att detta görs?

Likaså undrar vi om det finns något pågående metodarbete
för att i än högre utsträckning säkra barnets behov och
intressen vid en hemplacering? Hur säkrar staden upp att det
finns tillräckliga förutsättningar för att följa upp
hemplaceringen om man märker att vårdnadshavarna drar
sig undan?"

r


